
انتظارات خانواده هندبال از رئيس جديد 
خانواده هندبال در انتخابات روز گذش��ته 
به مديري اعتماد کردند که تجارب زيادي 
در اين رش��ته دارد.  پي��روزي حداکثري 
عليرض��ا رحيم��ي نش��ان از دغدغه هاي 
زياد اهال��ي هندبال دارد و خوش��بختانه 
رئيس جديد به همه پي��چ و خم هاي آن 
آگاه است. بدون شک با توجه به پيروزي 
قاطع در انتخابات انتظارات از رئيس جديد 
فدراسيون بالاست. نکته مهمي که بيش از 
همه بايد مدنظر قرار بگيرد همدلي، انصاف، تلاش و همراهي است که 
جاي خالي آن در خانواده اين رشته احساس مي شود. با در نظر گرفتن 
وضعيت هندبال بايد بپذيريم که رحيمي به تنهايي نمي تواند معجزه کند. 
رئيس فدراسيون مي تواند سياست هاي کلي و کلان را مشخص کند، اما 
اين سياست ها و اهداف بايد توسط اهالي هندبال اجرايي شوند. اعضاي 
اين رشته و آنها که هندبال را دوست دارند، بايد فدراسيون را در رسيدن به 
هدف ها ياري کنند. مهم ترين رسالتي که رئيس فدراسيون هندبال دارد 
ايجاد وفاق و همدلي ميان همه منتقدان و کارشناسان و کنار هم قراردادن 
آنها در جهت رسيدن به اهداف از پيش تعيين شده است. جاي تأسف دارد 
رشته اي چون هندبال با پيشينه اي که در ورزش ايران دارد تا اين اندازه 
مظلوم واقع شود و حتي در بازي هاي کشورهاي اسلامي نيز حضور ندارد. 
در حالي که قطعاً اگر به اين رقابت ها اعزام شويم، حرف هاي زيادي براي 
گفتن خواهيم داشت. در چنين شرايطي نمي توان انتظار داشت تيم ملي 
قوي در اختيار داشته باشيم. تيم ملي بزرگسالان پتانسيل خوبي دارد، 
ولي بايد اين واقعيت تلخ را پذيرفت که تيم ملي نيز مدت ها اسير تنش و 
حاشيه شده است. نسل مستعدي در تيم ملي حضور دارد، اما همه آنها 
مدعي هستند و خبري از انضباط و انسجام نيست. به همين دليل است 
که مديريت تيم ملي را نيز بايد يکي از چالش هاي پيش رو عنوان کرد. 
به علاوه اينکه در بخش تيم هاي پايه هم در اين سال ها توجه زيادي به 
آن نشده و در صورتي که در آينده حمايت منطقي و حرفه اي از تيم هاي 
رده هاي سني شود با توجه به استعدادهاي ناب هندبال در کشور مي توان 

تيم هاي ملي نوجوانان و جوانان قوي تشکيل داد. 

خودکفايي درحمايت از توليد داخلي است
پيرو تأکي��دات رهبر معظ��م انقلاب در 
عملياتي ش��دن سياس��ت هاي اقتصاد 
مقاومتي بسياري از ورزشکاران از جمله 
سهراب مرادي، دارنده مدال طلاي المپيک 
ريو  مردم را دعوت به خريد از کالاي ايراني 
مي کنند: »حمايت از توليدات ملي، موجب 
اشتغال زايي مي ش��ود و تعداد زيادي از جوانان بيکار و جوياي کار 
صاحب شغل خواهند شد که اين موضوع خود روند مثبتي در رشد 
اقتصادي و کاهش آس��يب هاي اجتماعي خواهد داشت. فرهنگ 
حمايت از توليد ملي با خريد کالاي ايراني، بايد در بين همه مردم 
ايران و در حمايت از اقتصاد اين کش��ور و ايجاد اش��تغال نهادينه 
ش��ود و دولتمردان و مجلس نيز با تصويب قوانين براي حمايت از 

توليدکنندگان داخلي به اين روند کمک کنند.«

ورزش، اقتصاد مقاومتي و توليدکننده داخلي
به هفته و روزهاي پاياني سال 95 رس��يده ايم، سالي که از سوي رهبر 
فرزانه انقلاب اسلامي به سال اقتصاد مقاومتي، اقدام و عمل ناميده شد، 
اما بايد ديد س��هم ورزش از اين نامگذاري و اقدام و عمل به آن چقدر 
بوده اس��ت. اينکه ورزش ايران و ورزش��کار ايراني چقدر به استفاده از 
توليدات داخلي و بها دادن به آنها اهميت مي دهد، مسئله اي است که 
بايد از سوي مسئولان وزارت ورزش و رؤساي فدراسيون هاي ورزشي 

برنامه ريزي و اجرا شود.
در طول س��ال که روزهاي پاياني آن را مي گذرانيم بسياري از تيم ها و 
ورزشکاران ايران با استفاده از توليدات شرکت هاي خارجي در مسابقات 
مهم بين المللي ش��رکت کردند، البته بودند تيم هاي��ي که از توليدات 
داخلي بهره بردند، اما تعدادشان در مقايسه با بقيه بسيار کم بود. امروز 
و در روزهاي پاياني سال برخي چهره هاي ورزشي و قهرمانان جهاني و 
المپيک از لزوم استفاده از توليدات داخلي به جهت بها دادن به اقتصاد 
ملي صحبت کرده اند. حرف هايي که هرچند خيلي دير مطرح شد، اما 
مي تواند طليعه حرکتي خوب و تأثيرگذار را در ورزش کشور براي سال 
96 داشته باشد، هرچند که انتظار مي رفت جامعه ورزش خيلي زودتر از 
اين روزها و ايام پايان سال به عملياتي کردن شعار و رهنمود مقام معظم 
رهبري در خصوص اقدام و عمل در حوزه اقتصاد مقاومتي واکنش نشان 
دهد. البته در اين ميان بايد به اين نکته نيز توجه داشت که تلاش براي 
جلب رضايت جامعه ورزش از سوي توليدکنندگان داخلي مسئله اي 

است که کمتر مورد توجه قرار گرفته است.
يکي از معضلات اين مس��ئله، عدم کيفيت مناسب محصولات داخلي 
و همچنين گراني بيش از اندازه اجناس باکيفيت اس��ت، نکته  ديگري 
که بايد به آن توجه داشت، اينکه در مسئله استفاده از توليدات داخلي 
و نهادينه شدن آن در ورزش کشور بحث هزينه کردن به ميان مي آيد 
که با توجه به دولتي بودن ورزش کش��ور در بيشتر بخش ها و رشته ها 
طبيعتاً اين مورد با مشکلاتي نظير عدم پرداخت به موقع و بدحسابي و 

ضرر و زيان توليدکنندگان روبه رو مي شود.
مسئله مهم ديگري که بايد به آن دقت شود، تداوم کيفيت بالا و تعداد 
مورد نظر تيم ها و باشگاه ها و فدراس��يون ها در استفاده از محصولات 
داخلي است، توليدکننده داخلي همانگونه که توقع دارد جامعه ورزش 
توليد او را به محصولات باکيفي��ت خارجي ترجيح دهد بايد در زمينه 
رقابت با آنها نيز از هيچ تلاشي فروگذار نکند. به طور حتم وقتي تيمي 
از کشور با لباسي مناس��ب و در خور که توليد داخلي مان هم باشد در 
صحنه هاي بين المللي حاضر ش��ود، اين مسئله س��بب اعتلاي نام و 
اقتصاد داخلي ايران خواهد شد، همانطور که کالاي بي کيفيت  خارج از 

استانداردهاي بين المللي نيز نتيجه اي کاملًا عکس خواهد داد.
امروز جامعه ورزش با قهرمانان مدال آور المپيک و مس��ئولان شناخته 
ش��ده خود پاي کار دفاع از اقتصاد مقاومتي و اقدام و عمل به آن حاضر 
شده اس��ت و تنها مي طلبد که توليدکنندگان داخلي بتوانند در همه 
زمينه ها نيازهاي جامعه ورزش را برطرف کنند. بايد توجه داش��ت که 
سال آينده و سال بعد از  آن س��ال هاي حضور پرتعداد ورزش ايران در 
مسابقات بين المللي و طراز اول جهاني است، از جام جهاني فوتبال گرفته 
تا بازي هاي آسيايي و مسابقات جهاني رشته هاي گوناگون، رقابت ها و 
ميدان هايي که ورزش ايران مي تواند با پوش��ش ملي و خودکفايي در 
زمينه تجهيزات، البسه و لوازم ورزش��ي حرف هاي زيادي براي دفاع از 

توليدات ملي داشته باشد و در اين جبهه نيز موفق عمل کند.

هفته بيس�ت و چهارم ليگ برت�ر فوتبال از 
امروز با يک بازي آغاز مي ش�ود و استقلال و 
سايپا از ساعت 17:30 به مصاف هم مي روند؛ 
آن هم در ش�ر ايطي كه آبي ها سه روز است 
در اعتراض به پرداخت نش�دن مطالباتشان 
تمري�ن نكرده و دس�ت به اعتص�اب زده اند! 
و س�رمربي نارنجي ه�ا ني�ز مدع�ي اس�ت 
به خاطر ب�دي هوا خ�وب تمري�ن نكرده اند.

بحران زده اند و بي پولي کارد را  به استخوان شان 
رس��انده، اعتصاب کرده اند و ب��دون تمرين قرار 
اس��ت امروز مقابل س��ايپا بازي کنند، حکايت 
اين روزهاي استقلال است، آن هم بعد از شروع 
خوب در نيم فصل دوم که همه چيز خوب پيش 
مي رفت، شاگردان منصوريان دوباره به روزهاي 
بحراني نيم فصل اول برگش��ته اند، البته اين بار 
پاي نتايج ضعيف و شکس��ت در ميان نيست و 
مسائل مالي و پرداخت نش��دن قراردادها سبب 
شده تا بازيکنان پايشان را در يک کفش کنند و با 

تحريم تمرين، اعتراض شان را به گوش مسئولان 
باشگاه برسانند. حالا منصوريان در حالي تيمش 
را امروز مقابل س��ايپا بايد بچيند که بازيکنانش 
دو روز است تمرين نکرده اند و پول مي خواهند. 
زنگ تحريم استقلالي ها هم از تمرين يک شنبه 
کليد خورد و بازيکنان پايش��ان را در يک کفش 
کردند که تا پول نگيرند نه مقابل سايپا و نه مقابل 
لوکوموتي��و در ليگ قهرمانان ب��ازي نمي کنند. 
ديروز هم قرار بود تمرين اس��تقلالي ها س��اعت 
12در زمين شماره2 آزادي برگزار شود، بازيکنان 
استقلال بار ديگر حاضر نشدند به تمرين بپردازند 
تا اين تيم بدون تمرين پا به مصاف برابر س��ايپا 
تهران بگذارد. اين اتفاق در حالي رخ داد که ظاهراً 
کادر فني استقلال تلاش کرد تا ديروز بازيکنان 
را به تمرين کردن مجاب کند، ولي آنها اظهارات 
اخير حس��ن زماني، عضو هيئت مدي��ره را بهانه 
کردند و با اعلام اينکه به ش��دت از صحبت هاي 
او ناراحت هستند حاضر به تمرين نشدند. زماني 

روز دوش��نبه در گفت وگو با خبرگزاري مهر در 
واکنش به تحريم تمرين توس��ط بازيکنان گفته 
بود: »باشگاه کاملًا به تعهداتش در قبال بازيکنان 
عمل کرده است و جاي هيچ اعتراضي براي باشگاه 
نيس��ت.« عضو هيئت مديره باش��گاه استقلال 
در پاسخ به اين س��ؤال که بازيکنان چند درصد 
قراردادش��ان را دريافت کرده اند، تأکيد کرد: »تا 
الان 5۰ درص��د ق��رارداد بازيکن��ان را پرداخت 
کرده ايم. بعض��ي از بازيکنان هم بن��ا به دلايلي از 
جمله مشکلاتي که داشته اند، بيش از 5۰ درصد 
گرفته اند.« بازيکنان در واکنش به اين صحبت ها، به 
عليرضا منصوريان گفتند که ما پول مان را چندين 
ماه است، نگرفته ايم و تا امروز تنها 4۰ درصد پول 
گرفته ايم، انتظار نداشتيم که عضو هيئت مديره 
اس��تقلال اين گونه به ما توهين کن��د. بعد از اين 
صحبت ها باز هم کادر فني تلاش کرد تا بازيکنان 
را راضي ب��ه تمرين کند، اما اين اتف��اق رخ نداد تا 

استقلال بدون تمرين به مصاف سايپا برود. 

به نظر مي رسد در صورت نرسيدن پول بعد از بازي با 
سايپا، بازيکنان اين تيم تصميم هاي ديگري خواهند 
گرفت. گفته مي ش��ود بازيکنان قرار گذاشته اند 
اگر بعد از بازي با س��ايپا هم خبري از پول نش��د 
دوباره تمرين را تعطيل کنند. نصرالله عبداللهي، 
سرپرست استقلال اما در اين باره توضيح ديگري 
دارد: »بازيکنان گلايه داش��تند و با مربيان ش��ان 
درددل کردند. به نظر ش��ما اين موضوع اشکالي 
دارد؟ تع��دادي از آنها پول مي خواس��تند، ولي از 
اعتصاب و اينجور مسائل خبري نبود اين شايعات 
هميشه هست، ولي شما به آ نها توجه نکنيد هرچند 

خيلي از رسانه ها هم به اين شايعات دامن زدند.«
حالا منصوريان ب��ا توجه به اي��ن بحران تيمش 
را آماده رويارويي با نارنجي ه��اي کرجي کرده، 
استقلال هفته گذشته مقابل سياه جامگان يک 
بر يک متوقف ش��د تا روند برده��اي اين تيم در 
ليگ قطع ش��ود و با توجه به برد پرس��پوليس، 
فاصله آبي ها با صدر به 12 امتياز برسد. استقلال 
دو بر صفر در بازي رفت توانست سايپا را شکست 
داده، اما با توجه به عدم تمرين آبي ها در سه روز 
گذشته، به نظر مي رسد منصوريان کار سختي در 
بازي امروز پيش رو داش��ته باشد. استقلال براي 
رويارويي با سايپا، مهدي رحمتي و يعقوب کريمي 

را به دليل محروميت در اختيار ندارد. 
    

در طرف مقابل سايپا هم شرايط خوبي ندارد و اين 
تيم در سه ديدار گذشته اش رنگ برد را نديده و با 
يک باخت و دو مساوي همچنان در رده دوازدهم 
جدول است. سايپا پيش از بازي امروز، در آخرين 
بازي برابر تراکتور به تساوي رسيده است. از سويي 
ديگر نارنجي پوشان در اين مس��ابقه دو بازيکن 
کليدي خود را ندارند و حام��د لک و محمدرضا 
خلعتبري محرومند، البته احتمال دارد که مهدي 
ترابي، ملي پوش س��ايپا در اين ب��ازي از ابتدا در 
ترکيب س��ايپا به ميدان برود. سايپا در شرايطي 
امروز با حس��ين فرکي روبه روي آبي پوشان قرار 
مي گيرد که اين مربي آمار خوبي مقابل استقلال 
ندارد و در اکثر مسابقات بازنده بوده است. فرکي 
11 بار روي نيمکت حريف مقابل استقلال نشسته 
و در 9 ديدار شکست خورده و تنها يک برد و يک 

مساوي کسب کرده است. 
فرکي درباره بازي با اس��تقلال با توجه به تمرين 
نکردن استقلالي ها گفت: »به هر حال ما تمرکزمان 
روي کار خودمان است و به عملکرد تيم هاي ديگر 
فکر نمي کنيم، اما استقلال تيم بزرگي است و از 
طرفي هم ما هم نتوانسته ايم به خاطر شرايط جوي 
ديروز و امروز خوب تمرين کني��م، اما اميدواريم 
بتوانيم در بازي با اس��تقلال پيروز شويم تا باخت 

ديدار رفت را جبران کنيم.«
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تهمت زنندگان را به خدا واگذار مي کنم
اشتباه فاحش دروازه بان تيم نفت علاوه بر 
اينکه باعث اخراجش مقابل پرسپوليس 
شد، باخت نفت را هم در پي داشت تا حالا 
با شايعات زيادي متوجه صفرزايي باشد، 
شايعاتي از جنس تباني که با هجمه اي از 
تهمت ها در فضاي مجازي آغاز شده است. 
نادر صفرزايي، گلر جوان نفت مي گويد: »روز بازي فکر مي کردم 
مي توانم بهترين روز زندگي ام را با درخشش مقابل پرسپوليس رقم 
بزنم، اما به خاطر يک اشتباه و بي تجربگي همه چيز را خراب کردم. 
در آن صحنه در تايمينگ اش��تباه کردم. تصورم اين بود که توپ 
بالاتر از من نخواهد رفت، اما توپ آمد بالاي سر من و يک لحظه 
ناخودآگاه و با يک اشتباه ناگهاني دستم را بالا آوردم. کساني که به 

من تهمت مي زنند همه را به خدا واگذار مي کنم.«

نکوداشت مهرآئين برگزار مي  شود 
انجمن حاميان فرهنگ و مرام پهلواني 
23 اس��فند ماه در ت��الار کتابخانه ملي 
با حضور مسئولان کش��وري، ورزشي، 
ورزشکاران، قهرمانان و پيشکسوتان از 
محم��د داوودآبادي مع��روف به محمد 
جودو تجليل به عمل خواهد آورد. حاج 
محمد مهرآئين، 8۰ ساله در اولين روزهاي تشکيل دولت شهيد 
رجايي از س��وي مصطفي داوودي، رئيس وقت سازمان تربيت 
بدني به عنوان رئيس فدراسيون سه رشته جودو، کاراته و تکواندو 
منصوب ش��د و يکي از پايه گذاران موفقيت ه��اي جودو پس از 
انقلاب است. محمد مهرآئين همزمان با رياست فدراسيون جودو 
فعاليت گس��ترده اي نيز در ورزش جانبازان داشت. مهر آئين از 

مبارزان قبل از انقلاب و پدر دو شهيد نيز هست.

مهديرهبري
کارشناس هندبال

سقوط يك پله اي ايران در فيفا
تيم ملي فوتبال اي��ران قبل از ديدار برابر قطر و چي��ن در انتخابي جام 
جهاني يک پله در رده بندي فيفا سقوط کرد. جديد ترين رده بندي فيفا 
در حالي فردا اعلام مي شود که در اين رده بندي، تيم ملي فوتبال ايران 
با يک پله سقوط نسبت به ماه گذشته در رده 33 جهان قرار مي گيرد، اما 
همچنان جايگاه نخست خود را در بين تيم هاي آسيايي حفظ مي کند. 
------------------------------------------------------------

از دست رفتن رنکينگ نخست رکابزنان ايران
ايران پس از اعلام رنکينگ اتحاديه جهاني دوچرخه سواري، صدرنشيني 
خود را در بخش تورهاي آسيايي از دست داد و اکنون قزاقستان اول است. 
اتحاديه جهاني دوچرخه سواري رنکينگ بخش جاده را در ماه مارس اعلام 
کرد که براساس آن در بخش تور هاي آسيايي ايران صدرنشيني را از دست 
داد و قزاقستان توانست عنوان نخست را به دست آورد. در بخش انفرادي 
نيز قزاقستان اول است و تنها در رده بندي تيم ها، تيم پيشگامان توانسته 

جايگاه نخست خود را حفظ کند. 
------------------------------------------------------------

مسابقات فوتبال کودکان کار و خيابان
اولين دوره مس��ابقات ليگ کودکان کار و خيابان روزهاي پنج شنبه و 
جمعه برگزار مي شود. در اين مسابقات، تيم ها با هفت بازيکن در چمن 
مصنوعي ورزش��گاه پاس قوامين به ميدان مي روند و در پايان نيز تيم 
قهرمان، به مصاف تيم هنرمندان مي رود. در اين مسابقات، کودکان کار 
رده هاي سني 9، 1۰ سال تا 14، 15 سال تهراني و کرجي در قالب شش 
تيم به مصاف هم مي روند. قرار است براي يافتن استعدادها، از مربيان 

تيم هاي پايه براي تماشاي اين مسابقات دعوت به عمل آيد. 
------------------------------------------------------------

پيروزي پرگل ساحلي بازان برابر چين
تيم ملي فوتبال ساحلي ايران در سومين بازي خود از سري رقابت هاي 
قهرماني فوتبال ساحلي آسيا، روز گذشته چين را با حساب 1۰ بر صفر 
از سد راه برداشت. با اين پيروزي با 9 امتياز و به دليل تفاضل گل بهتر 
نسبت به بحرين در مکان نخس��ت گروه يک رقابت ها قرار دارد. بعد از 
ايران، بحرين با 9 امتياز دوم، افغانستان شش امتياز سوم است و مالزي 

و چين به ترتيب در رده هاي چهارم و پنجم ايستاده اند.

شيوا نوروزي

فريدون حسن

اولويت واليبال  با توليدات داخلي است
افشاردوست، دبيرکل فدراسيون واليبال معتقد است که با توجه 
به تأکيد رهبري به حمايت از توليد داخلي، طي چند سال گذشته 
اولويت کاري فدراسيون استفاده از محصولات ايراني بوده: »گاهي 
براس��اس اس��تانداردهاي جهاني ناچار به تهي��ه کالاي خارجي 
شديم، اما اولويت مان همواره کالاي ايراني است. دسترسي آسان، 
صرفه جويي در خروج ارز و حمايت از توليد ملي از جمله مزيت هاي 

استفاده از کالاي ايراني است.«

عليرضا رحيمي، رئيس فدراسيون هندبال شد. مجمع انتخاباتي اين 
فدراس��يون پس از ماه هاي کش و قوس و حواشي بسيار زياد ديروز 
در آکادمي ملي المپيک برگزار شد و از بين نامزدهاي ثبت نام کرده 
رحيمي با کسب 34 رأي با قاطعيت يک بار ديگر بر صندلي رياست 
فدراسيون هندبال تکيه زد. رئيس جديد در اولين اظهارنظرش حل و 
فصل مشکلات فدراسيون و انتخاب سرمربي خارجي را اولويت هاي 

اصلي خود عنوان کرد: »به جرئت مي گويم بهترين تيم هندبال را از 
زمان تأس��يس تاکنون در اختيار داريم. بايد از اين به بعد بزرگان در 
اختلاف با جوانان گذشت کنند و هم ورزشکاران احترام بزرگان را حفظ 
کنند. قطعاً سرمربي تيم ملي خارجي خواهد بود. اين تيم با توجه به 
بازيکنان خوبي که در اختيار دارد حتماً نياز به سرمربي خارجي دارد. 

سعي مي کنيم شايسته سالاري در هندبال حاکم شود.«

قصد خداحافظي ندارم
رضا يزداني، آزادکار وزن 97 کيلوگرم ايران که بعد از المپيک ريو 
با کش و قوسي فراوان پاي خود را به تيغ جراحان سپرد، پس از 
عمل موفقيت آميز در بيمارستان اسپورت کلينيک کلن آلمان 
مرخص شد. يزداني که به زودي براي بهبودي کامل فيزيوتراپي 
را آغاز مي کند، با روحيه و انگيزه اي بالا از بازگشت به تشک کشتي 
خبر داده و تأکيد مي کند تا المپيک 2۰2۰ کشتي مي گيرد و فعلًا 

قصدي براي خداحافظي ندارد. 

آيين نامه پاداش بازنگري مي شود
در پي اعتراض ها به نحوه تجليل از قهرمانان و پاداش هاي پرداخت 
ش��ده، در مراس��م تجليل از مدال آوران، داورزني، معاون توس��عه 
ورزش هاي قهرماني و حرفه اي وزارت ورزش از اصلاح آيين نامه خبر 
داد: »آيين نامه پاداش قهرمانان از قبل بوده و براساس سطح رقابت ها 
و رده هاي مختلف سني از جمله اميد و بزرگسالان و آسيايي، جهاني و 
المپيک تدوين و تصويب شده است و در نخستين فرصت سال آينده 

نقطه ضعف هاي آيين نامه پاداش ها بازنگري و اصلاح مي شود.«

رحيمي دوباره رئيس فدراسيون هندبال شد

آبي  و نارنجي  بدون تمرين مقابل هم!
آغاز هفته بيست و چهارم ليگ برتر فوتبال با بازي سايپا - استقلال

بازوبند پهلواني بسيج بربازوي يونس جعفري
مراسم اهداي بازوبند پهلواني سال 1395 بس��يج دوشنبه و با حضور 
سردار يزداني رئيس سازمان ورزش بسيج، آذرنوش رئيس سازمان بسيج 
ورزشکاران، زاهدي نماينده مجلس، غفوري فرد رئيس سابق سازمان 
تربيت بدني و جوهري رئيس فدراسيون ورزش هاي زورخانه اي و پهلواني 
در زورخانه شهيد اژدري جماران برگزار شد که طي آن بازوبند پهلواني 
بسيج بر بازوي سيديونس جعفري پهلوان برتر بسيج در سال 95 بسته 
شد. آذر امسال رقابت هاي کشتي پهلواني در رده بزرگسالان و با حضور 
پهلوانان نامدار کشور در تهران برگزار شد که در پايان سيديونس جعفري 

از کرمانشاه به عنوان پهلوان سال 95 بسيج انتخاب شد.

مرحله يک هشتم نهايي ليگ قهرمانان اروپا
مرگ و زندگي در نيوکمپ

آب�ي و اناري ها ب�راي آنك�ه ثابت كنند شكس�ت چهار ب�ر صفر به 
پاري س�ن ژرمن يک اتفاق بوده، امشب در انديش�ه پيروزي پرگل 
هستند. در ادامه دور برگشت مرحله يک هشتم نهايي ليگ قهرمانان 
اروپا دو ديدار حساس ديگر برگزار مي شود و بارسلونا در خانه انتظار 
پي اس جي را مي كشد و دورتموند نيز بنفيكاي باانگيزه را در پيش دارد. 

  در جست وجوي معجزه
خود پاريسي ها نيز انتظار پيروزي پرگل چهار بر صفر را نداشتند، اما در 
بازي رفت برخلاف انتظارات پي اس جي تحقيري چهار گله را به بارسلونا 
تحميل کرد تا معلوم شود اوضاع تيم لوئيز انريکه اصلاً خوب نيست. پس 
از آن شکست تلخ بود که دودس��تگي نيوکمپ را فراگرفت و هواداران 
زيادي عليه بارسا و س��رمربي اش موضع گرفتند. برکناري انريکه و هو 
کردن بازيکنان واکنشي بود به بارسلونايي که در پاريس شديداً تحقير 
شد، اما چند هفته از آن شکست مي گذرد و در اين مدت آبي و اناري ها 
يک بار ديگر روحيه خود را به دس��ت آوردند. عملکرد خوب بارسا در 
بازي هاي گذش��ته و بازگش��ت اين تيم به صدر جدول لاليگا )البته با 
يک بازي بيش��تر نس��بت به رئال( اميدواري را براي جبران گل هاي 
خورده افزايش داده اس��ت. با اين حال خود کاتالان ه��ا نيز مي دانند 
به دست آوردن بردي پرگل مقابل پي اس جي بس��يار دشوار است. از 
جمله اتفاقات مهمي که هيچ بعيد نيست در بازي امشب نيز تأثيرگذار 
باشد، قطعي شدن جدايي لوئيز انريکه از بارسلوناست. سرمربي فعلي 
اين تيم پس از ش��ايعات فراوان بالاخره تصميمش را مبني بر تمديد 
نکردن قراردادش در پايان فصل گرفت. با اين وجود انريکه نيز دوست 
ندارد امش��ب با حذف از ليگ قهرمانان براي آخرين بار نشستن روي 
نيمکت بارس��ا در رقابت هاي اروپايي را تجربه کند. لوئيز سوارز پيش 
از ديدار برگشت مقابل پاريسي ها ابراز اميدواري کرد با جبران باخت 
بازي رفت توانايي واقعي بارسلونا را همه ببينند: »تمام تلاش ما، نشان 
دادن تصويري ديگر از بارسلوناي واقعي است. تغيير دادن اوضاع بسيار 
دشوار است، اما غيرممکن نيست. اگر تيمي قادر به زدن اين تعداد گل 
باشد قطعاً بارسلوناست. ما ش��خصيت و کيفيت خروج از اين وضعيت 
پيچيده را داريم. در بازي امشب، من، مسي و نيمار اولين مدافعان بارسا 
براي پرس کردن هستيم. بايد حدالامکان براي بازيابي توپ و قطع توپ 
حريف تلاش کنيم. من براي کمک به ديگران در بارسلونا هستم، اما در 

نهايت تصميم گيري با من نيست.«
در آن س��و پي اس جي برخلاف هر س��ال س��ه امتياز ب��ا صدرجدول 
لوشامپيونه فاصله دارد، اما حذف بارس��لونا موفقيت بزرگي براي آنها 
محسوب خواهد شد. اوناي امري، سرمربي پاري سن ژرمن معتقد است 
بارسا در بازي امش��ب خطرناک تر از بازي رفت ظاهر مي شود: »شايد 
بارسا خطرناک تر از قبل شده باشد. تغييري در بازي آنها ايجاد نخواهد 
شد. آنها بايد س��خت تلاش کنند تا نتيجه بازي رفت را جبران کنند و 
بازيکناني که کيفيت لازم براي چنين هدفي را داشته باشند در اختيار 
دارند. براي همين است که ما بايد از لحاظ روحي آماده شويم، بدانيم 
که 9۰ دقيقه سخت پيش روي ماس��ت. بايد خوب کار کنيم تا بتوانيم 
از نتيجه بازي رفت بهره ببريم، ولي بايد ب��راي 9۰ دقيقه کاملًا آماده 
باشيم.« بارسا بعد از باخت به تيم امري چهار برد پياپي به دست آورد و 

پي اس جي نيز از چهار بازي بعدي خود سه پيروزي کسب کرده اند. 
  تركيب احتمالي بارسلونا:

ترش��تگن، آلبا، س��اموئل اومتيتي، جرارد پيکه، راکيتيچ، اينيس��تا، 
بوسکتس، رافينا، نيمار، سوارز و مسي.
  تركيب احتمالي پاري سن ژرمن:

کوين تراپ، توماس مونير، مارکوئينهوس، تياگو سيلوا، کورزاوا، وراتي، 
آدرين رابيوت، ماتيودي، دي ماريا، درکسلر و کاواني.

  اميدواري هاي دورتموند
بنفيکا که موفق شد با يک گل دورتموند را از پيش رو بردارد، حالا يک 
بازي دشوار در سرزمين ژرمن ها در پيش دارد. تيم هاي آلماني معمولاً 
در خانه مقاب��ل رقباي خود خطرناک ظاهر مي ش��وند و بدون ش��ک 
زردپوشان نيز از اين قاعده مستثني نيستند. پيروزي شکننده نماينده 
پرتغال به هيچ وجه صعود اين تيم به مرحل��ه بعد را قطعي نکرده و به 
همين خاطر است که ميزبان قصد دارد در طول 9۰ دقيقه راهش را براي 
صعود به يک چهارم نهايي هموار کند. تيم سوم بوندس ليگا که اميدي به 
قهرماني در ليگ آلمان ندارد به ليگ قهرمانان به چشم فرصتي کمياب 

نگاه مي کند و مي کوشد به جمع هشت تيم برتر اروپا صعود کند.

سعيداحمديان
گزارش

جدال تكراري بانک سرمايه و پيكان 
فينال مدعيان پرستاره واليبال

دنياحيدري
واليبال

اولين ديدار فينال ليگ برتر واليبال امروز و با مصاف بانک سرمايه و پيکان برگزار مي شود. 
ديدار حساسي که از جهات مختلفي حائز اهميت است. بانک سرمايه و پيکان همانند سال 
قبل توانس��تند به فينال ليگ برتر واليبال راه يابند و مصاف پايتخت نشين ها در فينال، 
باعث ماندن جام در تهران مي شود. اتفاقي که از همان ابتداي ليگ هم قابل پيش بيني بود 

و مي ش��د تصور کرد که جام به يکي از اين دو تيم برسد. در بين چهار تيم راه يافته 
به ليگ برتر هم تنها تيم شهرستاني، شهرداري اروميه بود که نتوانست حريف 
پيکان شود و از صعود به فينال بازماند. در دو بازي قبلي بانک سرمايه و پيکان، 
هنرنمايي ستاره هاي اين دو تيم بسيار مشهود و جالب توجه بود. ابرستاره هايي 
که جزو گرانقيمت ترين واليباليست هاي ايران، آسيا و حتي جهان محسوب 
مي شوند و هنرنمايي آنها در دو مصاف قبلي بانک سرمايه و پيکان، به لحاظ 
فني فاصله کيفي بسياري با ساير ديدارهاي برگزار شده در ليگ برتر را به 
نمايش گذاشتند. نمايشي که بدون شک در تقابل آنها در بازي ها فينال 
نيز به تصوير کشيده خواهد شد. با توجه به دو شکست پيکان مقابل بانک 
سرمايه در مرحله گروهي ليگ برتر واليبال، پيمان اکبري همچنان در 

حسرت غلبه بر مصطفي کارخانه است و اميدوار به اينکه بتواند استاد خود را که روزگاري 
مربي او هم بود ، شکست دهند، اما بايد ديد مربي جوان خودروسازان مي تواند در سومين 
تقابل خود مقابل بانک سرمايه به پيروزي برسد يا باز هم فوت کوزه گري کارخانه برگ برنده 
استاد براي برتري مقابل شاگرد است، اما آنچه قبل از اولين ديدار فينال نگراني هايي را به 
وجود آورده، مسئله ويدئوچک است که در ليگ امسال بسياري از مسابقات را به حاشيه 
برد و با چالش مواجه کرد. حاشيه هايي که باعث شد حتي در خلال ديدار برگشت 
دو تيم پيکان و بانک سرمايه، قيد استفاده از آن زده ش��ود و با توجه به تجربه 
استفاده از اين تکنولوژي، خيلي بعيد نيست اگر در بازي فينال هم حاشيه هايي 
در زمينه استفاده از ويدئوچک به وجود آيد. يکي ديگر از مسائل مهم اين بازي، 
سکوهاست. نه پيکان و نه بانک سرمايه هيچ کدام تماش��اگران ثابتي ندارند. 
به طوري که در بازي هاي قبلي،  کودکان و نوجواناني را به صورت گروهي به سالن 
واليبال آورده بودند تا مصاف اين دو مدعي بدون تماشاگر و با صندلي هاي خالي 
برگزار نشود و براي بازي امروز نيز بي شک بايد چنين تدبيري انديشيده شده 

باشد تا سکوهاي خالي ديدار حساس فينال خيلي توي ذوق نزند!


